

中文核心期刊
中国人文社会科学核心期刊
中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊



Q K 2 0 3 9 2 1 2

2020

4

总第276期

东南文化

SOUTHEAST CULTURE

中国国家文化公园价值研究:实现过程与评估框架

价值导向下文物类工业遗产保护利用策略探析

浙江德清东汉上渚山窑址发掘简报

江苏苏州姑苏区福星小区两座唐代纪年墓发掘简报

浙江东阳吴越国中兴寺塔出土文物

汉代双层木椁墓研究

博物馆改革发展焦点问题及对策建议

网格化理念在博物馆消防安全管理中的实践

博物馆解说牌的信息可视化设计

博物馆数据可视化平台初探

——以南京博物院特展为例

■遗产保护理论

- (6)中国国家文化公园价值研究:实现过程与评估框架 赵云 赵荣
(13)价值导向下文物类工业遗产保护利用策略探析 郑建栋
(20)南朝陵墓石刻的整体性保护与多样化展示 徐晨希

■考古探索

- (26)浙江德清东汉上渚山窑址发掘简报 浙江省文物考古研究所 德清县博物馆
(38)江苏省扬州市邗江区侯庄组汉、晚唐至五代墓葬发掘简报 南京博物院 扬州市文物考古研究所
(55)广东省陆丰市长浦仔墓地发掘简报 广东省文物考古研究所 陆丰市博物馆
(63)江苏苏州姑苏区福星小区两座唐代纪年墓发掘简报 苏州市考古研究所
(67)江苏灌云罗祖庙晚唐五代古墓葬发掘简报 连云港市博物馆
(78)浙江东阳吴越国中兴寺塔出土文物 魏祝挺 陈荣军

■地域文明

- (96)我国秦汉时期瓷器考古相关问题初探 张清 贺云翱

《东南文化》编辑委员会

顾问 (按姓氏笔画为序)

朱光亚 苏东海 杨伯达 耿宝昌 徐湖平 章剑华 黄景略

主任委员 龚良

副主任委员 孙虎 王奇志 贺云翱 李民昌 刘文涛

委员 (按姓氏笔画为序)

万新华 王奇志 毛颖 田名利 刘文涛 孙虎 李民昌

李虎仁 谷建祥 邱永生 张小朋 张金萍 张学锋 陆建芳

陆建松 陈薇 林留根 欧阳宗俊 贺云翱 龚良

主编 龚良

常务副主编 王奇志

副主编 毛颖

编辑部主任 朱国平

编辑、校对 王霞(兼编务) 黄苑 张平凤 何刚(兼发行) 张蕾

张园媛(兼新媒体编辑) 黄洋(特邀) 王延庆(特邀)

美编、印制 姜舟 邱雪峰(特邀)

英文译校 吴蘅

- (107)汉代双层木椁墓研究 索德浩
(118)试析南朝陵寝制度的两大取向 付龙腾
(126)图家师考 李斌

■博物馆新论

- (133)博物馆改革发展焦点问题及对策建议 李耀申 李晨
(139)基于免费开放的博物馆改革发展若干思考 何晓雷
(145)公共产品视角下文物博物馆产品属性划分及供给模式 郭春媛
(152)网格化理念在博物馆消防安全管理中的实践 孙虎
(157)新技术影像与博物馆集体记忆的多重建构 于莉莉
(163)博物馆解说牌的信息可视化设计 范陆薇 胡波 李富强 隋吉祥
(170)博物馆数据可视化平台初探
——以南京博物院特展为例 张莅坤 张立红
(177)基于聚合媒体的博物馆线上服务创新与实践
——以苏州博物馆“再造·云课堂”为例 茅艳
(183)数据驱动下博物馆运营生态的重构
——西方博物馆的创新实践 杨扬 张虹 张学赛
(190)日韩文提要

[期刊基本参数]CN32-1096 / K*1985*B*A4*192*ZH*P* ¥25.00*1800*22*2020-08

主管单位	江苏省文化和旅游厅		
主办单位	南京博物院		
编辑出版	南京博物院《东南文化》编辑部	地 址	南京市中山东路321号
		邮 政 编 码	210016
电 话	+86-25-8484 1255	传 真	+86-25-8480 6201
网 址	dnwh.njmuseum.com		
电子信箱	dnwh@chinajournal.net.cn		
印 刷	南京朗时印务有限公司		
出版日期	2020年8月30日		
国内统一刊号	CN32-1096/K	国际刊号	ISSN1001-179X
发行范围	国内外公开		
国内发行	全国各地邮局(所)	订阅代号	28—236
国外发行	中国国际图书贸易总公司(北京399信箱)	发行代号	BM1152X
特约经销	北京市东城区东直门内北小街2号楼	北京博文书社	邮编 100007
2020年第4期(总第276期)			



Contents

■ Theory on Cultural Heritage Conservation

- (6) The Value of Chinese National Cultural Parks: Fulfillment and Assessment ZHAO Yun et al.
(13) Value-Oriented Strategy for the Protection and Utilization of Industrial Heritage ZHENG Jian-dong
(20) Holistic Protection and Diversified Display of the Stone Sculptures of Southern Dynasties Mausoleums XU Chen-xi

■ Archaeological Exploration

- (26) Excavation Report of the Eastern Han Shangzhushan Kiln Site in Deqing, Zhejiang Province Zhejiang Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology et al.
(38) Excavation of the Tombs of the Han, Late Tang and Five Dynasties at the Houzhuangzu Cemetery in Hanjiang, Yangzhou, Jiangsu Province Nanjing Museum et al.
(55) Excavation of the Changpuzai Cemetery in Lufeng, Guangdong Province Guangdong Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology et al.
(63) Excavation of the Two Clearly Dated Tang Dynasty Tombs in Fuxing Neighborhood, Gusu, Suzhou, Jiangsu Province Suzhou Municipal Institute of Archaeology
(67) Excavation of the Late Tang and Five Dynasties Tombs at Luozumiao, Guanyun, Jiangsu Province Lianyungang Municipal Museum
(78) The Cultural Relics Unearthed from the Zhongxing Temple Pagoda of the Wuyue Kingdom Located in Dongyang, Zhejiang Province WEI Zhu-ting et al.

■ Regional Civilization

- (96) Some Issues of China's Qin and Han Porcelain Archaeology ZHANG Xiao et al.

- (107)A Study on the Tombs with Double-Layered Wood Chambers of the Han Dynasty SUO De-hao
(118)Two Orientations of the Mausoleum System in the Southern Dynasties FU Long-teng
(126)A Study of Burial Geomancy Practitioners LI Bin

■New Opinions on Museology

- (133)Key Issues of the Reform and Development of Museums and the Suggested Measures LI Yao-shen et al.
(139)Reform and Development of Museums in the Context of the Free Admission Policy HE Xiao-lei
(145)Products Attributing and Funding Patterns of Museums and Cultural Relics Institutions in China Discussed in the Perspective of Public Goods GUO Chun-yuan
(152)The Gridding Practice in Fire Safety Management of Museums SUN Hu
(157)New Technology Images and the Multi-layered Construction of Collective Memory in Museums YU Li-li
(163)Information Visualization Design for Museum Exhibition Panels FAN Lu-wei et al.
(170)A Preliminary Study of Museum Data Visualization Platforms: Nanjing Museum's Special Exhibition as an Example ZHANG Li-kun et al.
(177)Polymedia-Based Museum Online Service Innovation and Practices: A Case Study of Suzhou Museum's "Recreating: Classroom on the Cloud" Initiative MAO Yan
(183)Big Data Reshaping Museum Operation: Innovative Practices of Western Museums YANG Yang et al.

中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

中文社会科学研究引文索引(CSSCI)来源期刊

中国期刊全文数据库(CJFD)全文期刊

中国学术期刊综合评价数据库(CA/CED)统计期刊

《中国期刊网》、《中国学术期刊(光盘版)》全文收录期刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊



五代 中兴寺塔出土民间造阿育王塔(东阳0680)

ISSN 1001-179X

08>
9 771001 179200

国内订阅代号 28-236 国外发行代号 BM1152X

国内统一刊号 CN32-1096/K 国际刊号 ISSN 1001-179X 国内定价: ¥25.00 国外定价: \$20.00